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Õppeaasta esimene !õikus tõi 93 iõpetaiat
" K u i g i  E e s t i  a s u b  
klimaatiliselt parasvöötmes, 
on EBSis tavaks kaks lõikust 
aastas," alustas rektor Olav 
Aarna 14. detsembril Sakala 
K e sk u se  su u re s  s a a lis

toimunud FsfoHMM magistriprogrammi lõpetajat, dokotorand Monika Salu.
^cAoo/'i(EBS)lõpuaktust,kus Rahvusvahelise ärijuhtimise M onika Salu doktoritöö  
s a i d  d i p l o m i  9 3  doktoriks promoveeris AS "Sotsiaalkaitse Eestis" oli 
rahvusvahelise ärijuhtimise Eesti Loto juhatuse esimees, e s im e n e  d o k to r ik r a a d i  
b a k a 1 a u r e u s e , E B S i r a h v u s v a h e l i s e  kaitsmine nii EBSis kui ka 
d i p lo m ip r o g r a m m i  j a  ärijuhtimise m agisterjaEBSi E e s ti  e ra k õ rg h a r id u s e s

tervikuna.
Ü l ik o o l i  lõ p e ta s id  10 
magistrit, 81 bakalaureust ja 1 
diplomand. Esimene lõpetaja 
E B S i  a j a l o o s  s a i  
to p e ltd ip lo m i: õh tuõppe 
üliõpilane Vivika Volar õppis 
aasta Saksamaal ülikoolis 
Fachhochschule Stralsund 
ning kaitses seäl edukalt 
b a k a la u re u se tö ö  teem al 
"Kvaliteedi juhtimine väikese 
ja  k e sk m ise  su u ru se g a  
ettevõtetes".
Hetkel taotleb topeltdiplomit 
k ak s  E B S i ü õ l iõ p i la s t  
H o l l a n d i s  / c A f A t v s  
77oge^cA oo /'is  ja  kak s 
üliõpilast Saksamaal ülikoolis 
Fachhochschule Rosenheim.

Rektor Olav Aarna õnnitleb bakalaureusekraadi kaitsnud kahe väikese 
lapse ema Ennä Tishlerit. Loe !k. 4

v Parima hinde sai professor Arno Aimann
Novembri teises pooles, mil 
tudengid hindasid õppejõude 
ja  õppeosakondi, pälvis 
parima keskmise hinde 6,9 
seitsmest võimalikust EBSi 
õppejõud Amo Almann. 
V õrreldes eelmise õppe
aastaga on õppejõudude 
keskmised hinded tõusnud. 
Päeva- ja  m agistriõppes 
teenis üle 6 punkti kaks

kümmend õppejõudu. Keva
del oli neid vaid 12.
Märkimist väärib asjaolu, et 
kõik õhtuõppe tudengid, 
kellele Peeter Lorents õpetas 
süsteemse käsitluse aluseid, 
andsid talle semestri parima 
õppejõu tiitli. Vaid IT-juhtide 
teisel kursusel pidi Lorents 
seda jagama õpilaste teise 
lemmiku Henn Sarvega.

Loe tk. 3

Viiistiaskonverents sidus teooriat ja praktikat
E B S i  k o l m a s  
viiistiaskonverents, 
mis toimus 7. det
sem bril, vastandas 
u u t e s  j u h t i m i s -  
trendides teooria ja 
praktika, kuid ühest 
vastust, mida eelistada, 
ei andnud.

Konverentsi esinejate 
Tiit Elenurme, Ruth 
Alase, Priit Karjuse, 
M o n ik a  S a lu , A nu 
Virovere ja Anna-Maija 
L äm sä  e tte k a n n e te  
kaudu tutvusid kuulajad 
21. sajandi juhtim is- 
paradoksidega. Ühest

k ü l j e s t  o n  k õ i k j u h t i m i s t e o o r i a t .
muutunudja muutub üha J u h t i m i s t r e n d e  on
kiiremini, teisest küljest kümneid kordi rohkem,
aga on inimene, keda ent katsetamiseks aega
j u h i t a k s e ,  j ä ä n u d  vähe. Mida ette võtta? 
samaks.
Uus sajand sai eelmisest 
k a a s a  v ä h e m a l t
kolmsada arvestatavat ----------------
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"  O

M a g i s t r a n d i d  
k o o s ta s id  k o o li 

/  j u h t k o n n a l e  
p ö ö r d u m i s e ,  kus  

t e e v a d  e t t e p a n e k u  
muuta 30. augustil välja 

antud rektori käskkiija ning 
võimaldada enne 2001 sügist 

õpinguid alustanutel soovi 
korral lõpetada kool

Loelk.3

Õppimine ja eriti 
eksamisessioon 
on pingeline 
t e g e v u s .  
T u d e n g i t e  

stressi maandab 
k o o l i s  r i n g i  
pa tseeriv  ning 

õht ut i  kon t o r i  
porivaibal põõnav 

vöödiline kass, aga 
mis veel?
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Lumelauast üleolekut annab aastaid otsida 
ning see teebki spordiala põnevaks. Kuidas 

alustada, m illest lähtuda 
varustuse ostmisel ja  

m ida võiks 
teada mäel? 
Nõuandeid 
j a g a b  
SWB.

Mida EBSi tudeng arvab oma koolist, 
kavandatavast Tallinna Ülikoolist ja teistest 
Eesti kõrgkoolidest, näitavad kommentaarid

^ o k t o o b r iiii M}!' H) ^  lõpus läbi!)} j L vi i dud  
. Ü ! k ü s i t -

lusele.

Loe lk. 6



TudengHeht
vabandab

Tudengüeht mainis eelmises numbris kooli 
uste  ees a in sa te  su itse ta ja te n a  ära 
o m av a litsu se  a sep re s id en d id , jä t te s  
märkimata, et suitsetamine on kujunenud 
otsekui rahvuslikuks spordialaks: tudengitega 
tõmbavad kooli territooriumil võidu nii 
gümnasistid kui ka EBSi õppejõud.
Kolmanda kursuse individuaalprogrammi 
järgi õppiv anonüümseks jääda soovinud 
üliõpilane kurtis Tudengilehele, et õhtustel 
loenguvaheaegadel on suitsetajate rohkuse 
tõttu kooli esiuksest raske isegi sisse pääseda. 
V a a ta m a ta  Ü l iõ p i la s o m a v a l i t s u s e  
pingutustele ei ole siiamaani suitsetajaid ega 
mittesuitsetajaid rahuldavat lahendust leitud.

Avatiku haiduse 
õppekava pätvis 
akrediteeringu

Õppejõudude infolehe andmetel külastas
4.-11. novembril EBSi rahvusvaheline 
komisjon, et hinnata avaliku halduse 
bakalaureuseõppe õppekava vastavust 
akrediteerimise tingimustele. Akrediteering 
anti seitsmeks aastaks.
Avaliku halduse õppekava tugevuste osas 
märkis komisjon ära kooli hea maine nii 
tudengite kui avalikkuse silmis, kogenud 
akadeemilise kaadri ning tiheda seotuse 
poliitilis-administratiivse süsteemiga, kuhu 
enamus lõpetajaid tööle palgatakse ja  
ühiskonna vajadustele vastava õppe
programmi.
Õppekava nõrgaks küljeks kujunes asjaolu, et 
õ p p e jõ u d u d e  o sas  on d o k to r i-  ja  
magistrikraadiga kaadri hulk liiga väike. 
Peale selle heitis komisjon ette, et osalise 
tööajaga töötajate osakaal on liiga suur, kooli 
praegused ruumid ei luba avaliku halduse 
programmi laiendada ja  avaliku halduse 
õppejõudude uurimisalaseid töid on üsna 
vähe.

Õppereis St. Peterburi

22.-25. novembril korraldas EBS õppereisi St. 
Peterburi, kus meie tudengid ja õppejõud 
külastasid partnerülikooli International 
Management Institute of St. Petersburg 
(IMISP).
Tudengid osalesid partnerülikoolis seminaril 
Vene turust, mida viis läbi professor Vladimir 
B. Kolchanov. Samal ajal kohtusid EBSi 
õppejõud IMISP juhtkonna ja  professoritega, 
et arutada koolide vahelisi suhteid ja  
tulevikuplaane.
Lisaks seminaril osalemisele külastasid 
tudengid St. Peterburis ettevõtet Philip 
Morris, Ermitaazhi, Pushkini parki ja  
Katariina paleed ning pidutsesid koos IMISP 
tudengitega kohalikus ööklubis.
Reisil osales 26 inimest: Erasmus üliõpilased, 
s t a t s i o n a a r õ p p e  t u d e n g id  n in g  
külalisõppejõud Mike Allan ja  Hugh Baker.

 ̂ Moodsad juhtimistrendid võtavad süme eest kirjuks

V ilis t la sk o n v e r e n ts i!  ü tle s  E B Si 
ettevõtluse õppetooli juhataja Tiit 
Elenurm, et võttes arvesse kõik uued ja 
moodsad juhtimistrendid, võib 300-le 
kaks-kolm nulli õtsa kirjutada. Seetõttu 
muutub eriti oluliseks uute juhtimisideede 
kriitiline hindamine ning innovaatilise 
potentsiaali suurendamine.
Konverentsi "Uued trendid juhtimises - 
teooria või praktika" avanud EBSi president 
Madis Habakuk nentis, et nõudmised Eesti 
juhile on viimastel aastatel muutunud. 
Töökuulutustes otsitakse mitte enam inimesi 
vanuses alla, vaid üle kolmekümne. 
"Magamata ööde arvelt meil enam äri teha ei 
saa," ütles Habakuk.
Pidurdav immigratsioonipoliitika
Teise olulise majandusarengut mõjutava 
teg u rina  ju h tis  H abakuk kuu la ja te  
t ä h e le p a n u  a s j a o lu l e ,  e t E e s t i  
immigratsiooniseadused on väga karmid 
ning lubas omalt poolt teha kõik selleks, et 
hiina magistrandidest võimalikult paljud 
saaks peale kooli lõpetamist siia jääda. 
Samas on Eesti seadused välisinvestorite 
suhtes ühed maailma leebemad. "Kui Eesti 
kuulub Ameerika vanematele daamidele, siis 
ei ole selles mitte midagi halba. Las nad 
toovad oma raha Eestisse ja  meie kasutame 
seda nagu tahame," leidis Habakuk.
Muutused muutuste endi pärast
EBSi juhtimise õppetooli juhataja Ruth Alas

valgustas om a ettekandes uuringut 
muutustest teenindusorganisatsioonides. 
"Viimased kümme aastat me peale muutuste 
ei olegi jõudnud midagi teha," kirjeldas Alas 
olukorda ning tundis muret, et väga palju 
e n e rg ia t  k u lu ta ta k s e  m u u d a tu s te  
esileku tsum isek s, m itte  aga nende 
lõpuleviimiseks.
Learning Network kui lahendus
Elenurm kutsus konverentsil osalejaid üles 
arvamust avaldama EBS Juhtimiskoolituse 
Keskuses välja töötatud Learning Network 1 
(LN) kontseptsiooni kohta. LN näol on 
tegemist alternatiivse koolitustootega, mille 
eesmärgina näevad väljatöötajad praktiliste 
uurimistööde tulemuste ja  analüüside 
pakkumist seminari-raporti vormis.
LN kontseptsiooni toetavad makrotasandi 
trendid, mida kutsub esile ettevõtjate, 
koolitatavate ning siduda koolitajate vajadus 
praktikat, uurimistegevust ning koolitust. 
LN koolitustoote sihtgrupp on ettevõtted, kes 
väärtustavad praktilist uurimistegevust, 
soovivad analüüsida majanduskeskkonda 
te rv ik u n a  ja  m õ is ta  a k tu a a ls e id  
sõlmküsimusi. Koostöö teiste ettevõtetega 
a v a r d a b  k i i r e s t i  m u u t u v a s  
majanduskeskkonnas tekkivate probleemide 
lahendamise võimalusi.
Suurt kunsti ei looda mudelite järgi
EBSi õppejõu ning Konfliktkonverentside 
partneri Priit Karjuse sõnavõtt tõi saali 
elevust. "Peaksime suutma tuua tuleviku

tänapäeva ja  võtma siis otsuseid vastu," 
põhjendas Karjus, miks juhtimisotsuste 
vastuvõtmine muutub üha keerulisemaks. 
"Suuri kunstiteoseid ei looda mingite 
mudelite ja  reeglite järgi, sama käib ka 
strateegiate kohta." Karjuse sõnul on tugeva 
ettevõtte ainus konkurentsieelis protsesside 
ettenägemise võime. Suutmatus tulevikku 
näha ning kiirelt reageerida lühendab 
turuliidrite kliendinimekirju.
Juht peab tekitama tundeid
EBSi dotsent Anu Virovere, kes kõneles 
i d e e d e  j a  t u n n e t e  j u h t i m i s e s t  
organisatsioonis, rabas kuulajaid väitega, et 
mitte keegi ei tea täpselt, mis asi see 
tundmusjuhtimine on. "Me vahetame 
intelligentsuse tunnete vastu, IQ EQ vastu. 
Kas me tegime eelmisel sajandil midagi 
valesti?" küsis Virovere. Ja vastas ise: "Me 
teeme kõike endiselt, aga vaatame asju teise 
pilguga."
T u d e n g i t e  p o o l t  l ä b i  v i i d u d  
organisatsioonide mikrokliima uuringud 
näitasid, et Eesti edukates firmades on 
vastumeelsus töö suhtes väga kõrge. Nii ei 
saavat p ika lt kesta  ning nendest 
organisatsioonidest on Virovere sõnul palju 
töötajaid läinud uusi väljakutseid otsima. 
Pinge, väljakutse ja  mure on küll tõõd 
suunavad tegurid, kuid negatiivsed. USA 
teadlased K. Thomson ja  S. Welh arvavad, et 
need paradigmad tuleb välja vahetada kire, 
pühendumuse ja  uhkuse vastu, mis on 
positiivsete tunnete aluseks.
Eraldi tõi Virovere välja lojaalsuse küsimuse: 
juht peab olema lojaalne tõotajatele, mitte 
vastupidi. "Nii lojaalne kui juht on oma 
töötajatele, nii lojaalsed on töötajad 
ettevõtele," kummutas Virovere arvamust 
nagu saaks lojaalsust osta. Samuti tähtsustub 
tasakaal ja  harmoonia isikliku elu ning töö 
vahel. Sotsiaalset kapitali mõõdetakse abielu 
p ü s iv u s e ,  k u r i te g e v u s e  ta s e m e , 
korruptsiooni ja  muude näitajate alusel. Eesti 
on küll majandusarengus esirinnas, ent 
sotsiaalset kapitali napib.
"Et 21. sajandil juhtida, peaksime tekitama 
tundeid," võttis Virovere ettekande sisu 
lü h id a lt kokku n ing  v iita s  P ärnu  
konverentsidel kõlama jäänule, et edukas 
juht loob visioone ja jutustab lugusid.

Anne Oja

Magistrandid nõuavad Graduate D/p/oma't
Magistrandid koostasid 17. novembril 
EBSi rektorile Olav Aarnale kirja, kus 
teevad ettepaneku viia käskkiri

väljaandmise lõpetamise kohta 
vastavusse EBSi ja magistrandide vahel 
sõlmitud lepinguga. Aarna soovitab 
vaidlemisele kuluvat energiat kasutada 
magistritöö kirjutamiseks.
Õppedirektori kohusetäitja Karen Voolaiu 
sõnul puudutab 30. augusti käskkiri otseselt 
50 kuni 200 magistrandi. Teise kursuse 
magistrand Üllar Haaboja ütleb, et praegusel 
hetkel käib nendest aktiivselt loengutes umbes 
80. Eelmisel kevadel ja  varem loengutega 
ühele poole saanud või võlgnevustega 
magistrandide kohta puudub paraku täpne 
informatsioon.
O k t o o b r i s  j a g a s  õ p p e o s a k o n d  
magistrandidele ühes eksemplaris lepingu 
lisasid ning palus need allkirjastatult tagasi 
tuua. H o o lim ata  A arna k in n itu se s t 
Tudengilehele novembri alguses, et lepingu 
lisad tasapisi laekuvad, jõudis neist kooli

tagasi vaid mõni üksik.
EBSi ja magistrandide vahelise lepingu punkt 
2.2 ütleb, et programmi läbimisel õppekavas 
ettenähtud korras annab kool magistrandile 
diplomi Dzp/owa o/* /nfernaffoH#/

ja väitekirja kaitsmisel omistab 
kraadi FxecMfzvg Ma.yfer q /  
y f m i d a  r i i k l i k u l t  
tunnustatakse ülikooliharidust tõendava 
dokumendina.
Magistrandid leiavad, et rektori poolt 
väljaantud käskkirjaga on lepingut muudetud 
ühepoolselt, muudatusi pole vormistatud 
kahepoolse protokolliga ning täpsustamata on 
jä ä n u d  v a s ta s t ik u s e d  k o h u s tu s e d . 
Pöördumisele on 76 magistrandi hulgas alla 
kirjutanud EMT juhatuse liige Jüri Teemant, 
Eesti Telefoni avalike suhete direktor Piret 
Mürk ja  Eesti Maksekeskuse tegevdirektor 
Mait Sooaru.
10. jaanuaril vastas rektor Olav Aarna 
magistrandidele meili teel, et jääb 30. augusti 
käskkirja aluseks oleva arusaama juurde ja ei

näe võimalust nimetatud käskkirja muuta. 
"Küsimus ei ole mitte Madis Habakuke, Olav 
Aarna või EBSi soovis oma tudengeid kiusata 
ega ka meie ignoreerivas suhtumises 
lepingulistesse kohustustesse. Vastupidi, 
üldtunnustatud ju riid iliste  põhim õtete 
kohaselt peavad kõik lepingud vastama ka 
asukohariigi seadustele ja  rahvusvahelistele 
kokkulepetele."
Aarna sõnul on tuvastatud, et EBSi poolt rea 
aastate jooksul väljastatud 
ei vasta oma sisult ja staatuselt tänasele Eesti 
Vabariigi haldusseadustikule ning EBSil ei 
ole õigust seda praktikat jätkata, isegi kui kool 
sellise lepingulise kohustuse varem võtnud 
on.
"Soovitan teil selle käskkirja vaidlustamisele 
energia kulutamine lõpetada ja  keskenduda 
oma magistriõpingute edukale lõpetamisele 
EBSis," rõhutab Aarna.

Anne Oja



Endel Toomas Amo Peeter Priit Ülle
Laanvee [ Danneberg Almann Lorents Kaljus Pihlak

Setgusid sügissemestri parimad õppejõud
Novem bri kolm el viim asel nädalal 
korraldas EBS traditsiooniliselt küsitluse, 
mille eesmärgiks välja selgitada tudengite 
hinnangud õppejõudude tööde. Tudengid 
arvasid, et võrreldes kevadsemestriga on 
õppejõudude tase tõusnud.
Päeva- ja  magistriõppeosakonna õppurid 
tä itsid  tagasisidetestid  paberkandjal, 
keskmine vastanute protsent oli kõrge: 70. Et 
tudengite auditoorse töö aega kokku hoida, 
korraldasid õhtu- ja  kaugõppeosakond 
küsitluse elektroonilisel teel. Vastanute 
protsent jä i paberkandjal läbiviidud 
küsitlusega võrreldes tunduvalt madalamaks, 
ulatudes vastavalt 30 ja 43 protsendini.
Esmakordselt hinnati õppeosakondi
T u d e n g ite lt k ü s iti h in n an g u t in fo  
edastamisele, tunniplaanide koostamisele, 
õ p p e k o n su lta n d i a b ile , ta g a s is id e  
vahendamisele õppejõudude ja üliõpilaste 
vahel, kodulehekülje koostamisele ning 
teistele näitajatele. Päeva- ja magistriõppe 
osakonda hinnati vahemikus 5,2 - 6,6 ja 
õhtuõppe osakonda vahemikus 4,8-5,2 palli. 
Kaugõppeosakonna töö keskmiseks hindeks 
kujunes 5,12 palli.
Info edastamist ning õppeosakondades 
valitsevat õhkkonda hindasid tudengid 
v a ld av a lt heaks, puudusi le iti aga 
tu n n ip la a n id e  n in g  k o d u le h e k ü lje  
koostamisel. Kuna administreerimine on üles 
ehitatud õpperühmade põhiselt, puudutab 
info kadumine ja kättesaadavus eelkõige 
individuaalprogram m i järg i õppivaid 
tudengeid.
Parimad õppejõud päeva- ja magistri
õppes
Päeva-ja magistriõppes said 20 õppejõudu 7- 
punkti skaalal keskmiseks hindeks 6 või 
rohkem punkti. Üle 6 punkti teenisid või valiti 
õpperühma poolt parimaks õppejõuks 
professorid Amo Almann, Jaan Alver ja 
Peeter Lorents, Lauri Almann, Toomas 
Danneberg, Madis Kallion, Kaidi Kandla, 
Priit Kaljus, Endel Laanvee, Enn Listra, 
Väino Olev, Jaanus Palm, Algis Perens, Aase

Sammelselg, Toomas Tirs, Tiina Tšatšua 
ning Sergei Tšistjakov.
Õppedirektori kohusetäitja Karen Voolaiu 
sõnul on tu d en g ite  ko m m en taarid  
traditsioonilised semestrist semestrisse. 
Üliõpilased märgivad, et loengud on 
huvitavad ja paindlikud, õppejõudude ja 
tudengite vahel püsib hea kontakt, millele 
lisanduvad  p rak tilin e  ja  arusaadav 
teemakäsitlus, korralik konspekt, huvitav 
loengu ülesehitus, õppejõu suur teadmiste 
pag as, e tte v õ te te  k ü la s tu sed  n ing  
õppejõudude oskus üliõpilasi mõtlema 
panna.
Parimad õppejõud õhtuõppes
Õhtuõppes osutus konkurentsitult parimaks 
õppejõuks professor Amo Almann, saades 
ühes rühmas keskmiseks hindeks isegi 6,9 
võimalikust 7,0-st. Esimeses kümnendikus 
oli küllalt palju ka noori tegijaid, nende 
hulgas Katrin Aava ja Anu Piirisilla tandem, 
Indrek Kaido ning Anna Laido. Ülemises 
ladvikus on oma koha leidnud ka paljud 
"vanad kalad" - Tiina Tšatšua, Ülle Pihlak, 
Toomas Danneberg ning professor Peeter 
Lorents.
Lorentsi puhul väärib märkimist asjaolu, et 
kõikides neljas õhtuõppe rühmas, kus ta sel 
semestril õpetas, pälvis Lorents parima 
õppejõu tiitli. Samas sekundeeris IT juhtide 
teisel kursusel Lorentsile IT juhtide lemmik 
Henn Sarv a/za-s Sarvik ning tulemus jäi viiki.
Õhtuõppe tudengid tõid reeglina parimate 
õ p p e j õ u d u d e  m a i n i m i s e l  v ä l j a  
professionaalsuse, kaasahaarava esituse ja 
h e a s o o v lik k u se  tu d e n g ite  su h te s . 
Õppedirektori Triin Lauri sõnul hakkas silma 
see, et tuntud tegijate puhul hinnatakse 
klassikalist loengu pidamise oskust ja 
atraktiivsust esitluses, mis ei pruugi vajada 
e r i n e v a t e  u u e n d u s l i k u m a t e  
loengupidamisviiside tuge, nagu kaasused, 
rühmatööd ja toetavad veebilehed.
Kokku hinnati õhtuõppes 70 õppejõudu. 
Tulemused jäid vahemikku 6,9-3,4. Üle 6

punkti hindeks saanud õppejõudusid oli ligi 
10% ning kõikide õhtuõppe õppejõudude 
keskmiseks hindeks kujunes 5,0.
Parimad õppejõud kaugõppes
Rohkem kui 6 palli said tudengitelt seitse 
õppejõudu ja  üle 5 palli anti 49 % 
õppejõududele. Nii positiivsest hinnangust 
võib vä!ja lugeda, et kaugõppijad jäid 
reeglina oma selle semestri õppejõududega 
väga rahule.
Semestri parimaks õppejõuks osutus Tiina 
Tšatšua. Talle järgnesid küllab tasavägiselt 
professor Lembit Valt, Hele Hammer ja Ülle 
Pihlak. Parimaid õppejõudude nimetamisel 
olid peamisteks argumentideks õppejõu 
professionaalsus, oma aine tundmine ning 
oskus seda ka kaasahaaravalt edastada. 
Üliõpilased pidasid oluliseks õppejõu 
rõõmsameelsust ja  heasoovlikust ning 
auditooriumiga kontakti loomise oskust.
Pingerida kümnest paremast õppejõust ei 
olnud päris identne küsimustiku selle osaga, 
kus paluti nimetada selle semestri parim 
õppejõud. Parimate õppejõududena nimetati 
professoreid Jaan Ennulot ja  Peeter 
Lorentsit, Endel Laanveed, Angelika 
Kallakmaa-Kapstat, Indrek Kaldot, Viljo 
Kallast, Jaanus Palmi ja Algis Perensit.
Õppedirektori kohusetäitja Kadri Osula toob 
välja, et kui parim ate õppejõudude 
hindamisel näisid tudengid lähtuvat 
em o tsio n aa lse te s t a sp ek tid es t, siis 
olulisemate õppainete nimetamisel on EBSi 
üliõpilased alati väga pragmaatilised. Tihti 
valiti kõige raskema aine õppejõud semestri 
parimaks õppejõuks. Näiteks toob Osula 
Hele Hammeri, kelle puhul hinnati ainest 
saadavaid teadmisi, aine raskust, õppejõu 
ettevalmistust loenguteks ning nõudmist 
pingega töötamiseks kõiki 6 või 7 palliga.

Õppejõudude infolehe 
materjalide põhjal

Raha ja panganduse 
sügiskonverents

4. detsembril toimus EBSi raha ja panganduse 
sügiskonverents.
Ettekandele tulid neli uurimistööd: Hardi 
Kinnase "Intemetipank kui panga imago 
k u ju n d a ja  M erita  N o rd b an k en i ja  
H an sapan ga  n ä ite l" , E velin  L angi 
"Pensionifondi usaldusväärsust mõjutavad 
tegurid", Raul Miili "K ahesam balise 
ravikindlustussüsteemi võimalused" ja 
Märgo Küti "Skandinaviska Eskilda Bankeni 
(SEB) ja ÖreningsSparbankeni (Swedbank) 
m õ j u  E e s t i  j a  k o g u  B a l t i k u m i  
pangandusturule."
Konverentsi juhatas EBSi vilistlane, 
Hansapanga eralaenukonsultant Maris Laas.

Magistriprogramm 
uueneb

EBS p laan ib  m uuta rahvu svah elise  
ä r i j u h t i m i s e  m a g i s t r i p r o g r a m m i  
kaasaegsemaks ning paremini vastavaks 
muutunud turuvajadustele. Magistrandide 
soovide väljaselg itam iseks korraldas 
programmi uuendamisega tegelev MBA 
töögrupp interneti teel ankeetküsitluse, milles 
uuriti optimaalse õppeaja pikkust, mis 
nädalapäevadel loengud võiksid toimuda, 
auditoorse, grupi- ja iseseisva töö osakaalu, 
s o o v i  õ p p i d a  v ä l i s ü l i k o o l i s ,  
õpetamismetoodika muutmist ning millist 
hinda oleksid õppurid nõus pakutava 
koolituse eest maksma.
Küsitlusankeedi täitsid 77 magistrandi.

Magistritööde arv 
kasvas

5. detsembril jõudsid kraadi kaitsmiseni 10 
vapramat magistrandi: Tõnu Palm, Priit 
Kongo, Peep Tomingas, Margus Maksimov, 
Tõnis Vändre, Karin Sonntak, Peeter Tava, 
Alar Vasemägi, Jüri Piiper ja Toomas Tava. 
P o p u l a a r s e i ma t e k s  ma g i s t r a n d i d e  
juhendajateks osutusid EBSi õppejõud Ülle 
Pihlak ja Toomas Danneberg, mõlemate 
juhendamisel valmis kaks tööd.
Üh e k s  i n t r i g e e r i v a ma k s  k a i t s t u d  
magistritööks võib lugeda Alar Vasemäe 
uu rim ust, mis k äs itle s  e ravang la te  
majanduslikku tasuvust Eesti tingimustes. 
Esimest eravanglaid puudutavat tööd Eestis 
juhendas Ülle Pihlak ning retsenseeris Marko 
Veerberk.

Suusareis 
Siovakkiasse

19.-26. jaanuaril toimub EBSi suusareis 
Slovakkiasse, sihtpunktiks Jasna, Strebske 
Pleso ning Krompacy. Eelmise suusareisi 
piltidelt Galeriis (http://galerii.ebs.ee) võib 
näha, et mäed on ilusad, seltskond lõbus ning 
hiljem on, mida meenutada. Lisainfo reisi 
kohta asub aadressil http://reis.ebs.ee.

Tudengileht internetis
http://<a{<aleht.ebs.ee

http://galerii.ebs.ee
http://reis.ebs.ee
http://%3ca%7b%3caleht.ebs.ee


EBSi rektori Oiav Aarna kõne 
iõpuaktuse!

kahe, kolme, nelja või aastast oskavad o lu lisena  n im etada jateiltkaoodatakseenam.
viie aasta jooksu l 12.veebruari - päeva, mis kujunes oluliseks ühiskonna ühisnimetajaks on õppimisvõime,
olnud kõigi muude vahefinishiks võidujooksus inimese genoomi Võime, mis on hädavajalik selleks, et
tö is te , a rg is te  ja  saladuste lahtiharutamisel. kohaneda kiirete m uutustega, m õista
p i d u p ä e v a s t e  Selle sündmuse tähtsus ei ole sugugi vaid sündmuste arenguloogikat ja neid soovitud
tegemiste oluliseks tõigas, et nüüd on inimkond põhimõtteliselt suunas mõjutada. Ja siit tuleneb üks, võib-olla
teljeks. Seetõttu on võimeline iga inimese jaoks tuvastama mitte kõigijaoks esmapilgul meeldiv järeldus,
j ä r g n e v a d  s õ n a d  inimkeele seisukohalt mõttetutel nelja tähe A, et õppimine tänasega ei lõpe, õigupoolest
e e l k õ i g e  a d r e s -  T, C j a G  jadadel põhineva geneetilise koodi, kunagi ei lõpe. Teisalt usun, et õpingud EBSis
see ritu d  tä n as te le  12.veebruar 2001 tähistab eelkõige viienda on tänaste lõpetajate jaoks loonud hea aluse
päevakangelastele. innovatsioonilaine algust, mille keskseks edukuseks lähemas ja kaugemas tulevikus.

mä r k s õ n a k s  on g e e n i t e h n o l o o g i a .  Teie jaoks on tänasest lahti rohkem võimalusi
Tehnoloogia, mis on nii intiimne kui üks jateiltkaoodatakseenam. 
tehnoloogia vähegi olla saab, ulatudes meie
geneetilise koodi tahtliku ja  sihipärase Tänasest saavad teist EBSi vilistlased. See on
muutmiseni. ühtaegu nii au kui kohustus. Ärge unustage

oma a/wa wmferit ja olge uhked selle üle, et
Seoses öelduga on natuke kurb tõdeda, et ühes võite lugeda end EBSi vilistlaseks. Olen
teises lainelises protsessis täheldame inimeste kindel, et ka EBS ei ole ammendanud oma
ja eelkõige noorte inimeste reaalteaduslike võimet õppida, pidevalt areneda ja  ka
huvidejätkuvatlangust,miskohativõtabisegi t u l e v i k u s  p a k k u d a  t e i l e  s i s u k a i d
reaalteaduste- ja tehnoloogiavaenulikkuse enesetäiendamise võimalusi. Olgu siis
vormi. Leebemal kujul aga kannab see nähtus magistri-, doktori- või täiendõppe vormis,
i n i m k o n n a  k u i  õ p p u r k o n n a  Eriti tahaksin tänaja siin lõpuaktusel veelkord
humanitariseerumise nime. Minu arusaamas rõhutada Eesti ühiskonnas silmnähtavalt
toetub inim kultuur kolm ele sambale: süvenevat trendi-tuleviku tegija on vähemalt
humanitaarkultuurile kirjanduse, muusika ja magistrikraadiga! 
kaunite kunstide vormis, reaalkultuurile
t e a d u s l i k u  t e a d m i s e  v o r m i s  j a  Rääkides teist kui EBSi vilistlastest loodan, et
tehnoloogilisele kultuurile kõige muu inimese vähehaaval tekib ka Eestis vilistlaskultuur,
poolt loodu ning loodava vormis. Olen mille loomulikuks osaks on iga vilistlase
kindlalt seda meelt, et ei saa olla haritud tänuvõlg oma a/wa waferi ees ja püüd
inimene, olles ignorantne, või mis veelgi jõudumööda seda võlga tasuda, sillutades
halvem, tundes uhkust ignorantsuse üle mõne sellega ka teed akadeemilisele Olümposele
nimetatud samba osas. Päris kindlasti ei saa järeltulevatele vilistlaste põlvkondadele,
endale teaduslikku ja  tehno loog ilist Nagu igasugune ku ltuurik ih t, on ka
ignorantsust lubada need, kes haijunud vilistlaskultuur aeglase kasvuga. Tehkem siis
pidama end tuleviku tegijaiks. kõik endast sõltuv selle kasvu kiirendamiseks.

Palju õnne, kallid EBSi värsked vilistlased!
Kiiresti ja üha kiirenevalt muutuvas maailmas Soovin teile jätkuvat visadust ja ettevõtlikkust
on viimasel kümnendil kõiki erutavaks enesetäiustamise okkalisel teel, jätkuvat
märksõnaks muutunud jätkusuutlikkus, mis avastamise rõõmu, võimet ise üllatuda ja teisi
tänapäevase arusaama kohaselt tähendab üllatada! Lühemalt väljendudes, soovin teile
võimet olla edukas ja konkurentsivõimeline jätkusuutlikkueneseteostust! 
mitte ainult täna, vaid ka homme, ülehomme
ja üle-ülehomme. Osutub, et jätkusuutliku Tänase sündmuse puhul tahaksin EBSi nimel
inimese, organisatsiooni ja  riigi ning südamest tänada meie lõpetajate vanemaid,
ühiskonna ühisnimetajaks on õppimisvõime, õdesid-vendi, abikaasasid, lapsi, sõpru ja
Võime, mis on hädavajalik selleks, et tuttavaid. Kõiki neid, kelle nähtav ja
kohaneda kiirete m uutustega, m õista nähtamatu, vahel käegakatsutav ja vahel
sündmuste arenguloogikat ja neid soovitud tajumatu tugi ja  hool on aidanud neil
suunas mõjutada. Ja siit tuleneb üks, võib-olla diplomini jõuda.
mitte kõigijaoks esmapilgul meeldiv järeldus, Olen veendunud, et meie ühise tänu ja sügava
et õppimine tänasega ei lõpe, õigupoolest lugupidamise on pälvinud EBSi akadeemiline
kunagieilõpe. Teisalt usun, et õpingud EBSis pere ja õppeosakondade ning kõik teised
on tänaste lõpetajate jaoks loonud hea aluse töötajad. Suur tänu! 
edukuseks lähemas ja kaugemas tulevikus.
Teie jaoks on tänasest lahti rohkem võimalusi

)S!C kaart nõudis kükke ja kätekõverdusi
Et ISIC-kaardi saab EBSi tudeng vahetada 
aHes mitmendat katsel, on kõike muud kui 
normaaine, aga just sellise olukorra ees 
seisid üliõpilased aastavahetusei. Küii oii 
kool kinni, puudusid tudengite nimekirjad, 
said õtsa toorikud või polnud neid veel 
toodud. Allakirjutanul õnnestus saada 
kehtiv ISIC-kaart alles neljandal katsel.
On üpris tavaline, et vajalike dokumentide 
pikendamine tuleb meelde alles viimasel 
hetkel või siis, kui paberi kehtivus juba läbi. 
Eelmisel õppeaastal saadud ISIC-kaart kaotab 
kehtivuse järgm ise õppeaasta keskel, 
aastavahetusel. Kuna õppeaasta alguses see 
veel kehtib, tundub pikendamise vajadus 
mägede taga.
ISIC-kaarti saavad tudengid nii oma

kõrgkoolist kui Eesti Üliõpilaskondade 
Liidule kuuluvast ISICu keskusest Gonsiori 9. 
Paraku ilmnes 2001. aasta viimastel päevadel, 
kui EBS oli puhkusteks suletud, et selle kooli 
tudengile ISICu keskuses kaarti ei väljastata. 
Neiu, kes kaarte vormistas, soovis näha 
koolist toodud tõendit: puudus EBSi tudengite 
nimekiri.
3. jaanuaril ütles EBSi üliõpilasomavaütsuse 
president Birgit Vainer: "Kui ISIC-kaarti 
antakse välja ka EBSis, siis miks peaks EBSi 
tudeng ISICu keskusesse üldse minema?" 
Samuti pidas Vainer ületähtsustatuks 
v õ i m a l u s t ,  et  t u d e n g i l e  t e h a k s e  
ühistranspordis kehtetuks muutunud ISICu 
pärast trahvi.
EÜLi turundusjuht Ivar Liivamägi ütles, et

k a h t l u s  n a g u  p ü ü a k s  E B S i  
üliõpilasomavalitsus info kinnihoidmisega 
suurendada sissetulekuid, ei pea tema arvates 
paika. "Me ei ole sel õppeaastal koolidelt ja 
esindustelt nim ekirju küsinud, kuna 
probleemne on nende pidev uuendamine/' 
selgitas Liivamägi.
"Peame seda siiski tegema, sest meie kontori 
ukse taga lookleb järjekord," kirjeldab 
L i i v a mä g i  p e r i o o d i ,  mi l  e n a mu s  
üliõpilasesindusi on suletud. "Meie oma 
kontorist ühtegi tudengit ära ei saada, sest 
eesmärk on säästa kaarditaotleja aega, ning 
tõenäoliselt läheb talle õige vähe korda, et 
tema üliõpilasesindus jääb võimalikust 
väiksema toetusega."
Toimib põhimõte, et 60% ISIC-kaardi

müügist saadavast rahast jääb EÜLi liikme, 
ehk siis üliõpilasesinduse kätte, kelle juures 
kaart vormistatakse. Kogunevat raha kasutab 
esindus vastavalt oma tudengite vajadustele. 
Ivar Liivamägi sõnul sellest tulenebki, et iga 
esindus püüab maksimaalselt ise kaarte välja 
anda.
Käesoleval hetkel on EBSis ISIC-kaardid jälle 
saadaval ning neid annab välja Eve Aavik 
õhtuõppe osakonnas. Nii et kellel veel 
rahvusvahelist üliõpilaskaarti pole, võtke 
kaasa pass või juhiluba, väike foto, 75 krooni 
ja ISICut vormistama!

Anne Oja

Austatud härra President! Kallid lõpetajad! 
Lugupeetud EBSi pere ja külalised! Minu 
daamid j a härrad!
Nädalase hilinemisega sobiks täna veel kõiki 
siinviibijaid õnnitleda meie a/ma w a^r/ 13. 
s ü n n i p ä e v a  p u h u l .  V a a t a m a t a  
jäijekorranumbri võimalikule halvaendelisele 
kuulsusele võib kokkuvõtvalt tõdeda, et 
lõppenud aastaring EBSi elupuul oli igati 
edukas.
Kuigi Eesti asub klimaatiliselt parasvöötmes, 
on EBSis tavaks saanud kaks lõikust aastas. 
Täna on meid siia Sakala keskuse suurde saali 
kokku toonud käim asoleva õppeaasta 
esim ene lõ ik u sp id u . M õnes m õttes 
tavapärane, sest oleme samase stsenaariumi 
järgi ja  samas kohas neid juba päris mitmeid 
kordi korraldanud. Ometi on igas sellises 
sündmuses midagi kordumatut ja ainuomast. 
Ei ole vähimatki kahtlust, et tänane päev on 
erakordne kõigile sajale EBSi lõpetajale. 
Neile, kelle jaoks õppimine EBSis on viimase

Kui g i  13- aa s t a s e  
ajaloo jooksul on EBSi 
lõpetanud juba ligi 
1200 üliõpilast, on 
tänane lõ ik usp idu  
eriline. Meie kiiret ja 
e d u k a t  a r e n g u t  
tähistab esimene oma - 
ärijuhtimise doktor 
Monika Salu. Dok
torikraad tähendab 
s e l l e  o m a n i k u l e  
i s e s e i s v a  p r o -  
fessionaali küpsusesse 
jõudmist, EBSile kui 
ü l i k o o l i l e  a g a  
a k a d e e m i l i s e  
v a r a k ü p s u s e  
saavutamist. 
A m e e r i k a  
ülikoolitraditsioonis 
t ä h i s t a b  t ä n a s t  

sündm ust sõna mis
vastupidiselt eesti tavale viitab millegi uue 
algusele. Äraseletatult võiks see tähendada ka 
seda, et lõppenud on üks etapp akadeemilise 
eneseharimise teel, et kohe või mõne aja 
pärast jätkuda.
Lõppemas on ka kalendriaasta 2001. Palju 
sellest, mis hetkel tundub väga tähtis ja  lubab 
jätta sügava jälje ajalooraamatusse, osutub 
mõne aja pärast unustatuks. Alles see oli, kui 
üh e s ko os  t äh i s t a s i me  a a s ta s a ja  ja  
aastatuhande vahetust, olles valmis üle elama 
infotehnoloogilist apokalüpsist. Tänaseks 
oleme enda jaoks märkamatult ära haijunud 
sellega, et elame XXI sajandis ja Y2K on 
absoluutse enamuse jaoks meist ammu 
unustatud möödanik.
Täna võiksime endalt küsida: millega läheb 
siis ajalukku lõppev aasta? Pole kahtlust, et 
esimesena tuleb meelde 11. september, mida 
dramaatilisust armastavad inimesed on 
nim etanud III m aailm asõja alguseks. 
Kindlasti on palju vähem neid, kes tänavusest



Erakõrgkootid nä!tavad 
ü!es aktiivsust

Eesti Üliõpilaskondade Liit (EÜL) valis Nordi üles seatud kandidaat Antti EBSi üliõpilasomavalitsuse presidendi Birgit 
detsembri esimesel päeva! EBSis uue Andreim ann E esti In fo teh n oloog ia  ValnerisõnuloIiEBSijaNordiüIiõpilaskonna 
juhatuse, kuhu sai ka EBSi ja Akadeemia Kolledzhist. esindajate eesmärk tagada üliõpilaskondi

ü h e n d a v a s  k a t u s o r g a n i s a t s i o o n i s  
erakõrgkoolide huvide kaitstus. 
Kolmeliikmelisse EÜLi juhatusse kuuluvad 
peale Andreimanni ka Piret Hartman Eesti 
Põllumajandusülikoolist ja  Ando Heilmann 
Tallinna Tehnikaülikoolist.
EÜLi endine juhatuse esimees Birgit Lao 
loodab, et antud juhatuse koosseis hoiab ära 
spekulatsioonid üliõpilaspoiiitikas, et 
domineerib Tartu, Tallinn või et on esindatud 
vaid avalik-õiguslikud ülikoolid. EÜLi 
põhieesmärk on esindada ja kaitsta Eesti 
üliõpilaste hariduslikke ja  sotsiaalseid huve 
ning õigusi riigi tasandil.
Vastavalt EÜLis kehtivatele tavadele vältida 
jagatud ehk nullvastutust, valisid juhatuse 
liikmed enne tööleasumist jaanuaris 2002 
valdkonnad, mille eest nad vastutavad. 
Eristati kuut valdkonda, millest avalike suhete 
ja  v ä lis su h e te  eest v as tu tab  Ant t i  
Andreimann, majanduse ja projektide eest 
Ando Heilmann, avaliku poliitika ning EÜLi 
eest Piret Hartman. Juhatuse esimeheks valiti 
Antti Andreimann.

Kevadsemestristipendiumitaotiused tuieb esitada 15. veebruariks
EBSi stipendiumid
Igal õppesem estril m äärab E stonian 
B usiness School (EBS) edukam atele 
üliõpilastele kokku 6,7 õppemaksu ulatuses 
õppem aksu soodustusi. S tipendium id 
määrab stipendiumikomisjon, kuhu kuulub 
EBSi õppeala prorektor, õppedirektorid ja 
üliõpilasesinduse esindaja.
Stipendiumi pälvivad:

* Kuus parima õppeedukusega 
I I - I V õ p p e a a s t a  ü l i õ p i l a s t  
õppedirektorite esildiste põhjal: 
30%  õ p p em ak su  s oodus t us t  
aastakäigu parim lähtudes kogu 
stuudiumi õpingutest;
20% õppemaksu soodustust EBSi 
iga aastakäigu parim või paremuselt 
teine, kui parim sai 30% lähtudes 
viimase semestri õpingutest.
* Üliõpilased omaalgatusliku 
aktiivsuse alusel EBS Tudengilehe 
t o i m e t u s e s t ,  E B S  
Ü l i õ p i l a s e s i n d u s e s t  j a  
Ü liõpilasklubist OilClub 430% 
EBS Üliõpilasesinduse esildise 
põhjal.
* Kolm üliõpilast ühiskondliku

aktiivsuse või raske majandusliku 
olukorra puhul a 30% õppemaksu 
soodustust isiklike avalduste alusel.
* V i i s  p a r i m a t e  
sisseastumishinnetega üliõpilast a 
100% õppemaksu soodustust: 
viiele parimale statsionaarõppe 
sisseastujale a 100% õppemaksu 
s o o d u s t u s  m ä ä r a t a k s e  
v a s t u v õ t u k o m i s j o n i  p o o l t  
sisseastumiseksamite põhjal. 11-IV 
kursusel jätkub samale viiele 
p arim ale  s issea s tu ja le  100% 
õ p p e m a k s u  s o o d u s t u s ,  kui  
keskmine hinne on üle 3,67.

Välisstipendiumid
Välisstipendiumide jagamisel lähtutakse iga 
konkreetse stipendiumi statuudist.*
Eesti Mobiiltelefoni stipendium
Ühe semestri õppemaksu suuruses (EMT 
poolt tasutava stipendiumi maksimaalne 
suurus ühel semestril on 15000 EEK) EBS 
päevase osakonna ühele ü liõpilasele  
süg issem estril ja  ühele ü liõ p ilase le  
kevadsemestril, kellel on keskmine hinne 
vähemalt 3,2, õppevõlgnevused puuduvad,

vähemalt 3,2, õppevõlgnevused puuduvad, 
teostatud või kavandatav uurimis- või 
praktikatöö telekommunikatsioonide ja/või 
infotehnoloogia teemal erinevates ärielu 
valdkondades. Stipendiumi saaja valib 
komisjon, kuhu kuuluvad stipendiumi 
asutaja EMT esindaja ja  EBSi esindaja. 
Taotlemise tingimused lisas 1.
Boräs Ostra Rotaryklubb ja 
Tallinna Rotariklubi stipendium
Kaks stipendiumi a 4000 SEK sügissemestril 
ja  kaks s tip e n d iu m i a 4000 SEK 
kevadsemestril materiaalsete raskustega, 
k u id  heade õ p p e tu lem u steg a  EBSi 
üliõpilastele. Taotlemise tingimused lisas 2.
Magistriklubi stipendium
40% EBS päevase osakonna bakalaureuse 
programmi semestri õppemaksust EBSi 
päevase osakonna bakalaureuse programmi 
üliõpilasele, kes on hästi edasi jõudnud 
ettevõtlust puudutavates ainetes ja  kellel on 
ka praktilisi saavutusi sellel alal. Taotlemise 
tingimused lisas 3.
*Taotlemise tingim used lisadega 1-3: 
h ttp ://w w w .e b s .e e /e s t/o p p e k o rra ld u s  
/stip.htm

Maru Konsuitatsiooni- keskus ühines EBS Juhtimis- kooiituse Keskusega
Sõlmitud lepingu alusel annab Maru 
J u h t i m i s k o o l i t u s e  K e s k u s e l e  ü l e  
koolitustegevuse, lektorid, tooteportfeili ja 
kliendibaasi ning Maru juhataja Mati Ruul 
asub tööle EBSi Juhtimiskoolituse Keskuse 
m ü ü g iju h tim ise  v a ld k o n n a  ju h tiv a  
õppejõuna.
EBS Juhtimiskoolituse juhataja Jan Andersoo 
t o o b  ü h i n e m i s e  p õ h j u s e n a  es i l e  
Juh tim iskoo lituse  K eskuse eesm ärki 
saavutada juhtivat positsiooni nii Eesti kui ka 
Balti täiendkoolituse turul ning kiiresti ja 
kvaliteetselt areneda. Antud strateegia 
võimaldab tugevdada lektorite baasi ja  
arendada jõuliselt uusi tooteid. Maru 
Konsultatsioonikeskuse juhataja Mati Ruul 
näeb ühinemises Eesti üldise koolitusturu 
korrastamist ning klientidele võimaluse 
a n d mi s t  s uh t l e mi s e k s  s u u r e ma  j a  
usaldusväärsema institutsiooniga.
EBS Juhtimiskoolituse Keskuse ja Maru 
Konsultatsioonikeskuse summaarne käive 
aastal 2001 küünib ca 12,6 miljoni kroonini.

http://www.ebs.ee/est/oppekorraldus


E-kaart sõbraie 
tervituseks

Kiires ja pingelises ühiskonnas on 
vähe tähtpäevi, mida tõeliselt 
pühadeks peetakse. Jõulud on üks 
neist, mil veidi aeg maha võetakse, 
ollakse koos lähedaste ja sõpradega 
ning oodatakse uue aasta saabumist, 
et siis jälle uue hooga elurütmi 
sukelduda.
Kui aga kaart aasta lõpus saatmata 
jäi, on põhjust sõpra tervitada ka 
jaanuaris või veebruaris: nimelt 
algab Hiina uusaasta jaanuaris ning 
seejärel tuleb sõbrapäev.
Hästi mõnus on tunda, et oled kellelgi 
meeles ja  sinu vastu tuntakse huvi. E- 
kaart on üks selline lihtne, üldsegi 
mitte aeganõudev ja mugav vahend 
om a l ähedas t e  j a  t u t t ava t e  
meelespidamiseks.
Uskumatu, kui palju see virtuaalne

võ im alus võib kaard i saa ja t 
positiivselt mõjutada, sest igaüks 
meist vajab aeg-ajalt kinnitust, et 
keegi hoolib ja  tunneb huvi sinu 
tegemiste vastu. Siiski mitte kõiki 
oma tuttavaid ei jõua üldjuhul mõne 
meene või paberil postkaardiga 
meeles pidada.
Lisaks leiab eesti e-kaarte paljudest 
j u t u k a s t e s t  j a
meelelahutusportaalidest. Äärmiselt 
lai valik on aga mujal maailmas 
pakutavate e-kaartide puhul. Kaarte 
on väga erinevaid, liikuvaid, 
muusikataustaga jms. Efektiivseim 
on vast google otsingumootorisse 
sisestada e-cards ja  vastuseid tuleb 
lausa hulgi.
K äep ärasem ad  kod u m aised  
kaardid:
DeiH e-kaart - eestipärane, hetkel

veel üsna kesise valikuga, kuid 
pidevalt arenev. Vahvad on laste 
tehtud kaardid.
Fun.future postkaardid valik 
v ä i k s e v õ i t u ,  k u i d  k a a r d i d  
humoorikad.
Jippii e-kaardid - väga lahedad ja 
n a l j a k a d  k a a r d i d ,  p u u d u b  
animatsioon.
Hot.ee e-kaart - üsna lai valik, 
erinevad ja humoorikad.
Mõned näited maailmast: 
www.biuemountain.com armsad 
ja väga laia valikuga kaardid. 
www.ohmygoodness.com - hästi 
naljakad ja tobedad kaardid. 
www.e-cards.com - kõikvõimalikud 
sündmused ja  põnevad kaardid. 
www.egreetings.com - midagi igaks 
tähtpäevaks ja elujuhtumiks. 
www.haHmark.com lõbusad, 
soliidsed ja maitsekad kaardid.

Saates e-kaarti koolist, kasutage arvutiklassi 210: seäl 
töötavad arvutid  kõige k iirem ini, samas on 
kõrvaklappidest võimalik ka kuulata kaardi juurde 
valitavat muusikat.

NB! Hot.ee e-kaartide huigast saab sõpradeie- 
tuttavateie saata Tudengiiehe karikaturisti Lembitu 
Mikkeri joonistatud kaarte;)

Kuidas tudeng stressi maandab ?
Talve saabudes ja eksamite lähenedes on 
tudengite seas märgata närviiisust ja isegi 
masendust. Selle põhjuseks on iimseit see, et 
ümberringi õieti midagi ei toimu, väijas 
iäheb kiiresti pim edaks ja iim on 
küimavõitu. Samuti teavad kõik, et 
saabumas on eksamid ja ees ootab 
õppimisrohke ja pingeiine periood.
Mõõdukas stress võib omada meie elus 
positiivset ja isegi jõuduandvat rolli. Stress 
võib meil aidata tõsta oma loovust ja  
motivatsiooni. Ent need on siiski harvad juhud 
ning enamasti tajuvad inimesed rohkem 
negatiivset stressi, mille sümptomiteks võivad 
olla energiapuudus, viha, kurbus, ülesöömine, 
unetus, halb keskendumisvõime, peavalu, 
probleemid suhetes teiste inimestega. Kui 
stress koormab, võivad järgneda mitmed 
haigused või vaevused.
Mida teha, et stressist hoiduda? Esmalt on 
äärmiselt oluline kasvõi vähene füüsiline 
k o o r m u s :  a e r o o b i k a ,  u j u m i n e ,  
vesivõimlemine, korvpall ja  jõusaal on mõned 
näited spordivõimalustest talvel. Liigutada 
võib end kasvõi kodus teleka ees või minna 
lühikesele j alutuskäigule.
Tõhusad abimehed on ka kõikvõimalikud 
vitamiinid ja mineraalid, mida apteekides ja 
kauplustes laialdaselt leida võib. Saadaval 
olevatest tugevamatoimelistest ravimitest 
tuleks küll enesedistsipliini kasvatades 
kindlasti hoiduda. Energiat annab ka endamisi 
lauluviisi ümisedes looduses jalutamine ja 
mere ääres viibimine.
Ometi peletatakse sageli stressi negatiivsete 
vahenditega, olgu see siis kooli trepil

S ä ä s t v a  R e n o v e e r im is e  
Infokeskuse juhataja, EBSi 
viiistiane
T udengileht ei jää  m illeski 
professionaalsetest väljaannetest 
maha!

MaHe Heerde

EBSi magistrand, Äripäeva 
siseinfolehe toimetaja
Loen j a  vaa t an,  kas saan 
Tudengilehest oma lehe jaoks uusi 
ideid!

Mida arvatakse Tudengiiehest
Kaido Irvai
EBSi tudeng, Tudengiiehe  
vastutav väljaandja 2000/2001
Viimane leht oli väga sisukas, 
huvitav ja  mitmekülgne. Tase oli 
järsku tunduvalt tõusnud. Ausalt. 
Nii et kiitus peatoimetajale ja kogu 
tiimile.

Tarmo Elvisto

suitsetamine või sõpradega üheskoos alkoholi 
pruukimine. Mõni leiab rahuldust ka lihtsalt 
sAoppmgM.?? või koolis resideeruva kassi 
silitamisest.
Vältida tuleb üksildustunnet, mistõttu on tark 
end lähedaste-sõpradega ümbritseda ning

pidevalt uusi ideid genereerida, et rusuv stress 
ei meenuks.
Tegelikult on kogu meie peas toimuv suuresti 
meie enda teha, mistõttu on ka stressi 
tekkimine ja sellest vabanemine meie oma 
otsus. Kindel on see, et igal olukorral on

väljapääs ja  lahendus ning kannatlikkus viib 
sihile.

Kadri Lindpere

http://www.biuemountain.com
http://www.ohmygoodness.com
http://www.e-cards.com
http://www.egreetings.com
http://www.haHmark.com


Täietik a!gaja käsiraamat )ume)auduri!e
Suur tati tuleku! ja mis võiks oHa parem, 
kui pärast pingeüst eksamisessiooni vä!jas 
värske õhu käes natuke pead tuu!utada ja 
lume!auda sõita? Kui siiamaani seda a!a 
vaid eemalt jälgitud, siis alljärgnevalt paar 
nõuannet, mida tasub kõrva taha panna, 
kui a!aga tegelema hakkad.

^  Ära arva, et lumelaud on kuidagi rohkem 
ohtlik kui suusad. Pigem vastupidi. 
Statistika näitab, et suusatajatel juhtub 
rohkem õnnetusi, kui lauduritel. Sa oled 
ju ikkagi kahe jalaga laua küljes, tänu 
sellele ei saa Sa oma jalgu tagurpidi 
väänata.
Eestis suusatades hakkab kiiresti igav ja 
tekib tunne, et oled kõikvõim as 
suusakunn väikesel murumäel. Enese 
oskusi hinnatakse juba varakult üle ja ega 
need valusad matsud ka tulemata jää. 
Lauasõit vajab kannatust ja  head 
õpetajat, kes nö õtsa kätte näitab. Edasi 
on j u b a  e n d a  t eha ,  kui  u l j a  
ekstreemsportlasena end ette kujutada 
suudad. Vastupidiselt suusatamisele 
annab lauast üleolekutunnet aastaid 
otsida. Ja naudingut jätkub kauemaks.

t /  Oma esimeseks sõidukohaks soovitame 
valida suhteliselt ühtlase kaldega ja kui 
võimalik, siis pehmema rajakattega 
nõlva. Wata ka seda, et Sa ei haijuta rajal, 
kus tehakse sööstlaskumist.

t /  Ära karda minna harjutama suurtele 
mägedele, nagu Alpid, Tatrad ja  teised. 
Seäl leiad suurema tõenäosusega 
paremad ja  lumerohkemad nõlvad ning

^  sõidu saab tunduvalt kiiremini selgeks, 
kuna vähem aega möödub jäqekorras 
seistes ja liftiga sõitu õppides.

^  Enne proovimist ei ole tark tegu lihtsalt 
poodi minna ja esimene suvaline laud ära 
osta. Võimalus ämbrisse astuda on üpris 
suur. Igal lumelaual on oma vastavad 
mõõdud - pikkus, laius, kasutaja kaal, 
elastsus ja muud näitajad - ning oluline on 
ka sõidustiil, mida plaanid viljeleda. Seda 
kõike tuleb laua ostmisel arvestada.

Freeride, freestyle ja race
Lumelauasõidus eristatakse kolme põhistiili, 
millest tuleks varustuse ostmisel ka lähtuda: 
need on freeride, freestyle jarace.
Freeride - kohevas lumes (powder) 
laskumine. Sageli eemal laskumisradadest, 
kus sõidad esimesena üle koheva lume. ÜLIM 
NAUDING!!!
Freestyle - kui oled tegija, tahad hüpata ja  
karata ning halfpipe'i sõita. Halfpipe on renn, 
pooltoru, mille servalt servale sõites saab teha 
lõpmatu hulga trikke. Põhiliselt kõikehõlmav 
stiil ja ainuke, mida on Eesti oludes võimalik 
praktiseerida. Näiteks Tallinnas Lubja tänava 
torust trepikäsipuul lauaga slaidida.
Vägagi paljud laudurid soetavad endale nn 
freestyle/freeride laudu, millega on võimalik 
mõlemas stiilis rahuldavalt sõita.
Race - kui soovid hulljulgelt mäest alla 
kihutada. See klass m uidugi erineb 
eelnevatest kõvasti, kuna tegu on jäiga racing 
lauaga ja saapad sarnanevad suusasaabastele. 
Laua tunneb ära sellest, et tema tagumine ots 
on nagu maha lõigatud ja  esiots teravam kui 
freeride või freestyle laual. Laua keha on 
kitsam. S WB arvab, et see on mage stiil.

Goofy või Regular?
Kui juba soovitud sõidustiil välja valitud ja 
laud olemas, siis järgmiseks tuleks muretseda

juba sõidupraktika käigus. Tavaliselt on 
sõidukeskustes olemas varustuse laenutamise 
punktid ja hooldusmajakesed, kust leiab alati 
kruvikeerajaga mehe, kellelt siis kruvikat 
laenata või klambrite reguleerimisel abi

sidemed. Lauale sidemeid peale pannes 
soovitame selgusele jõuda, kas oled Goofy või 
Regular. Goofy tähendab sõitmist parem j alg 
ees ja Regular vasakjalg ees. Parem oleks, kui 
laseksid sidemed paigaldada juba kaupluses, 
sest side peab laua küljes olema õige nurga 
ning vahemaaga.
Sidemete asetus sõltub individuaalsetest 
vajadustest ja harrastatavast sõidustiilist. 
Sobiva nurga sidemete jaoks leiad kindlasti ise

Sõida ja leia asend, milles sa ennast kõige 
m ugavam alt või k ind lam alt tunned! 
Soovitame klambrid sõidu õppimiseks 
asetada ninaga sõidu suunda: esimesel jalal 
näiteks 19 kraadine nurk ja tagumisel 6 kraadi. 
Nurga mõõtmiseks on sidemetel vastavad 
märgid.
Varustuse hind
Kuna lumelauasõit on suhteliselt kallis 
spordiala, siis soovitame algajail, kes ei tea 
veel, mis stiili harrastama hakata või kas üldse 
ala meeldib, sõiduvarustus rentida või siis 
muretseda kasutatud varustus.
Kasutatud varustust on müügil lumelaudade 
müügiga tegelevates poodides, kuid tavaliselt 
parimaid pakkumisi teevad laudurid ise, kes 
tihtilugu vahetavad oma vanu laudu uute vastu 
välja. Üks parimaid võimalusi on klubi SWB 
foorumi kaudu aadressil www.swb.ee. 
Korralik kasutatud lumelauavarustus, mis 
koosneb lauast, klambritest ja saabastest, jääb 
orienteeruvalt 4000-7000 krooni vahele.
Kui on kindel tahtmine endale ikka uus ja hea 
varustus muretseda, siis selleks lihtsaim 
võimalus on läbi astuda spetsiaalsetest 
spordipoodidest, kust saab kindlasti ka 
asjakohast infot ja  nõuandeid. Uued lauad 
maksavad sõltuvalt tootjast ja  kvaliteedist 
orienteeruvalt 3500-12000, klambrid 1500- 
4500ja saapad 1200-4500 krooni.

Kirja pannud EBSi SWB-lased Liis 
Needrit ja Kare! Kangro

Varustus o!emas - mäe!e minek
Esimese proovi soovitame teha mõne sõbra 
juhendamisel, kellel lauasõit juba vähemalt 
algaja tasemel selge on. Abi võib paluda ka 
mõnelt mäel sõitvalt laudurilt. Kindlasti on 
keegi nõus aitama. Häbi pole vaja tunda, kõik 
on olnud kunagi algajad.

Proovi lumelaual seismist
Enne mäkkeronimist võid proovida, kuidas 
siledal maal laual seismine Õnnestub. Väli 
koht, kus kallet ei ole ning klammerda end 
laua külge. Proovi keharaskust laua otste 
poole suunata ja tasakaalu säilitada. Proovi, 
kas saad laua paindesse. Kui ettepoole 
kalduma kipud, siis säilitad tasakaalu väikeste 
hüpetega näiteks varvastel ja esikandil. Seda 
võid harjutada ka juba kodus.
Esimesed sõidud ja mäkketõusud
Enne mäel laua allapanemist kontrolli 
kindlasti, kas sidemed on tugevalt laua küljes 
kinni. Esimesed sõidud tee algajate nõlval, 
kus on võimalik jalgsi kerge vaevaga üles 
mäkke marssida. Ilma vähimagi kogemuseta 
tõstukiga mäkkesõit lõpeb lohisedes kõigi

silme all ankru järel. Paar tundi soovitame 
laua seltsis mäest üles jalutada ja  sellega veidi 
ka alla libistada. Siis läheb mäkkesõit juba 
libedalt. Kindlam on tõstukile minna kahekesi 
ja  kogenud sõitja toetusest on püstijäämisel 
palju abi.
Lumelauaga nõlval
Selleks, et Sa saaksid oma lumelaua kaldega 
nõlval ilusti jalgade külge, soovitame istuda 
näoga languse poole ja võtta laud enda ette nii, 
et see asetseks risti langusega ja et laua 
kandade poolne serv oleks tervenisti mäega 
kontaktis.
Pane jalg sidemesse nõnda, et saapa tald oleks 
nii kannast kui ka ninast lauaga kontaktis. 
Sedasi toimides hoiad ka laua tagumist kanti 
nõlvaga kontaktis ja see ei libise kuhugi. 
Samal ajal saad rahulikult rihmad kinni 
tõmmata. Ära oma vereringet kinni tõmba! 
Selliselt toimides on sul võimalik ka 
järsematel nõlvadel laud alla saada, sest võid 
alati toetuda laua tagumisele kandile ka 
püstiasendis, et takistada enda ja laua 
allalibisemist. Alusta aga KINDLASTI 
laugelt nõlvalt, millelt sa ise tagumiku peäl 
alla libisema ei kipu.

Tasakaal ja pidurdamine
Kui mõlemad jalad lauaga ühenduses on, 
proovi oma tagumik maast lahti saada. See on 
tasakaalu haijutus. Selleks pead ennast 
tahapoole kallutama ja  kandadepoolsel 
lumelauaserval end risti laskumisuunaga 
vaikselt allapoole libistama. Põlvedest 
võiksid veidi enda jalgu ka kõverdada.
Sellist liikumist lumelauaga nimetatakse 
PIDURDAMISEKS. Näed kui lihtne see on ja 
juba üks nipp selge! Nii suudad juba vältida 
liiga suure hoo tekkimist.
NB! Kindlasti ära tee seda viga, et hakkad 
kohe lauaga nina ees mäest alla kihutama. See 
ei lõpe tavaliselt hästi ja on ohtlik nii Sulle kui 
teistele sõitjatele.
Lumelaua juhtimine
Selleks, et sa suudaks end ka PIDURDADES 
juhtida, vii oma keha raskust ühelt jalalt 
teisele. Vastavalt, kui vasak ots kisub ette, 
kanna raskus paremale jalale ja vastupidi. Kui 
arvad, et oled selle nipi juba selgeks saanud, 
võid proovida sama tehnikat, kuid sedakorda 
varvaste peäl ning seljaga liikumise suunas 
laskudes.

Kui need asjad selged, siis edasine sõitmine on 
juba palju kergem. Pead ainult julgema pisut 
suurema hooga natuke õtse alla sõita ja siis 
oma pidurdamistehnikat kasutama pidurdades 
kord kandadel kord varvastel. JA KÕIK @
Kusi asjatundjatelt
Kui Sul tekkis veel mingeid küsimusi või 
kahtled natuke, siis astu kindlasti läbi SWB 
kodulehel asuvast foorumist www.swb.ee. 
Sealt saad alati ala asjatundjatelt kiiret, 
asjalikku ja kasulikku infi kõige lauandusega 
seonduva kohta.
Lumelauakoolitus Tallinnas
Kui lumi m aas, korraldab SWB ka 
lumelauakoolitust Eesti nõlvadel. Tallinna 
lauluväljaku nõlv on ideaalne esimeste 
liugude arglikuks sooritamiseks õppejõu 
valvsa pilgu all. Hoia end kursis meie koduka 
kaudu!!!

Head harjutamist soovib SWB

http://www.swb.ee
http://www.swb.ee


Ü KS KAART-
HULK VÕIMALUSI

Vormista oma !S!C
õhtuõppe sekretäri 
juures 
E-R k! 9-17

Võta kaasa: 
pass või juhüuba 
75.- kroon! 
foto, m!!!e saab 
eemaMada ka 
Sinu kehtetuR 
!S)C-kaardi)t
Kui su! po!e Soodustused väiismaa!: www.isic.org
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Balli korraldajad esimese kursuse tudengitest koosnevast 
õpilasfirmast Organizer. R iga In te rn a tional C ollage o f 

E c o n o m i c s  a n d  B u s i n e s s  
A dm inistration esindajad Boris 
Kjurov ja Irina Shennikova Maije ning 
Madis Habakukega.

Praeguse ja endise EBSi Üliõpilasomavalitsuse esindajad 
külalistega EÜList, Tallinna Tehnikaülikoolist ja Tartu Ülikoolist.
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Tudengite lemmik õppejõud Endel 
Laanvee koos kauni abikaasaga.
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EBSi tudeng tunnistab vaid Tehnikaüiikooii, Tartu Üiikooii ja Concordiat
P alju  k u rd e ta k se  E B Si tu d en g ite  
ühtsustunde puudumise ning madala 
aktiivsus üle väljaspool kooli toimuvatel 
tudengiüritustel. Seda takistab õppimise 
kõrvalt töötamine, aga ka tudengite 
suhtumine teistesse ülikoolidesse.
EBSi ja Tallinna Ülikooli ühinemise asjus läbi 
viidud küsitlusele lisatud kommentaarid 
näitavad üpris selgelt: EBSi tudengid ei pea 
avalik-õiguslikke ülikoole ning väikesi 
eraülikoole võrdväärseteks partneriteks. 
Positiivse sõnaga märgiti vaid Tallinna 
Tehnikaülikooli, Tartu Ülikooli ja Concordiat. 
Tu d e n g i l e h t  t oob s e l gus e  hu v i d e s  
kommentaarid valikuliselt ja lühendatud kujul.
126 k ü s itlu se le  v as tan u st k irju ta s id  
kommentaare 54 tudengit. Ühinemise poolt ja 
vastu argumenteerides andsid tooni need, kes 
olid EBSi ja Tallinna Ülikooli ühinemise vastu, 
samas kostus EBSi ülistajate kõrval ka mitmeid 
negatiivseid hääli. Aga eks lugege ise!
Tudeng 1. Magistri- ja doktoriõppe osalisena 
oleksin ilmselt Tallinna Ülikooli pooldajate 
hulgas, kuna see on tänases situatsioonis 
nõrgema kvaliteedi ja  ka tunnustusega 
tööandjate ringkonnas. Kas see peaks olema 
aga põhjuseks liituda või hoopis väljakutseks, 
et seda valdkonda parandada?
Tudeng 2. Minu vastuoleku põhjused EBSi 
liitumisele Tallinna Ülikooliga on järgmised:
1. mina astusin EBSi, kuna EBS on väga hea 
haridustaseme ja mainega. Võibolla peale 
ühinemist ei mäleta enam keegi, mis asi see 
EBS oli, minu raha on tühja läinud ja minu 
tunnistus ei maksa midagi.
2. EBS pakub õhtuõppe võimalusi, riiklikud 
kõrgkoolid seda enamuses ei tee.
3. Ma olen juba kaks ja pool aastat raha 
maksnud, et EBSis õppida. Kui toimub 
ühinemine, siis mina astun koolist välja ja tahan 
ka oma raha tagasi saada.
Tudeng 3. Muutudes avalik-õiguslikuks 
ülikooliks, ei tea kunagi, kui palju ja mis 
otstarbeks riik koolile raha eraldab. EBSi 
tugevused on tugev õppimistase, väga hea 
õppekava koos väga heade lektoritega, tugev 
brand ja  tudengite võimalus õppetöös sõna

sekka öelda teades, et seda ka arvestatakse.
Nii et ühinemise puhul kaotaksite minu näol 
ühe tudengi ja ma ei ole ainus. Mina astusin 
EBSi just EBSi tugevate külgede pärast ja et ta 
ei ole avalik-õiguslik ülikool.
Tudeng 4. On ammu teada, et EBSis on 
ruumide ventilatsiooniga probleeme, aga kas 
liitumine seda probleemi lahendaks, vaevalt. 
Loode t a va s t i  t eeb EBS ise var s t i  
ventilatsioonitööd äraja asi kombes.
Tudeng 5. Eraülikool omab kindlasti paremat 
positsiooni hariduse andm isel, selle 
kavandam isel, kv a liteed is  ja  m uus. 
Üliõpilasel on parem suhe oma kooliga, kui ta 
teab, et see on loodud just tema jaoks. Et tema 
käest küsitakse arvam ust ja  tem aga 
arvestatakse. Avalike ülikoolide puhul pole 
alati arusaadav, miks nad on ellu kutsutud ja 
kas nad sellisel kujul ennast õigustavad.
Tudeng 6. Pooldan igati ülikoolide 
ühendamist, kui vaadata, millised koolid sinna 
haaratakse, et tulevase kooli maine ei saaks 
kahjustatud. Kui see hakkab ühendama kõiki 
Tallinna libaülikoole, nagu Eesti-Ameerika 
Ärikolledzh, Veritas, Euroülikool, ka Nord 
Akadeemia ja teised, siis pole ühinemisel 
mõtet.
Tudeng 7. Olen ühinemise vastu, kuna just 
viimasel ajal olen aru saanud, kuivõrd hea ja 
väike kool meil on ja millise eelise annavad 
väikesed rühmad. See lisab õppekavasse 
mobiilsust.
Tudeng 8. Arvan, et humanitaarharidust 
pakkuvate koolidega liitumine ei pakuks EBSi 
jaoks olulist lisaväärtust, pigem tuleks 
võimalikuks arenguks kasutatav ressurss 
jagada suurema ringi vahel ja  areng võiks 
isegi peatuda.
Analoogne liitum isettepanek on palju 
atraktiivsem, kui jutt käiks Tehnikaülikoolist, 
seega oleks võimalik laiendada oma erialade 
portfelli. Arvan, et EBS peaks jätkama 
eraülikoolina ja võimalusel arenema tehniliste 
erialade suunas.
Tudeng 9. Paljudel Peda ja teiste ülikoolide 
õppejõududel on maailma asjadest ikka väga

omapärane nägemus. Tahaks loota, et isegi kui 
see liitumine aset leiab, jäävad õppekavad 
ikkagi endiseks.
Tudeng 10. Isiklikult näen võimalikus 
ühinemises ainult positiivseid külgi, kuna 
peale ärijuhtim ise eriala on kõikides 
õppesuundades programm kehvapoolne. Eriti 
puudulik on IT-juhtimise eriala, mille 
diplomiga võin kahe ja poole aasta pärast ahju 
tuld teha, kui midagi kiiresti ette ei võeta.
Tudeng 11. Ma leian, et ma ei maksa iga aasta 
üle 30 000 krooni selleks, et mind lõpuks 
mingi Pedaga ühte patta pannakse. Kui ma 
juba kord otsustasin EBSi kui erakooli tulla, 
siis on mül igati õigus lõpetamisel vastav 
diplom saada.
Tudeng 12. Mingisugune konkurents peab 
haridusasutuste vahel olema. Kui kõik need 
ülikoolid ühendada, tekib suur moodustis, mis 
ei saa ise ka aru, kuhu ja  mis ala peab 
finantseerima. Kvaliteet langeb igal juhul.
EBS on oma tasemega heäl jäijel, tema 
tulemusi aktsepteeritakse rahvusvahelisel 
turul ning ma ei näe põhjust ülikoolide 
ühendamisele. Nord vajab seda ilmselt 
rohkem, sest vastasel korral peab ta 
haridusturult lahkuma.
Tudeng 13. Kas saavutatav kursuste 
laienemise ja  uue kvaliteedi efekt on suurem 
kui tekkiv segadus haridusmaastikul? Kardan, 
et uue ülikooli moodustumisega muutub minu 
õppimine kallimaks ja minu kui tudengiga 
ning minu probleemidega tegelemiseks jääb 
EBSil jäljest vähem aega.
Tudeng 14. Kui EBS muutub avalik- 
õiguslikuks ülikooliks, siis kvaliteet langeb ja 
hakkab toimima suurtehase mentaliteet. 
Siiamaani on EBS väga hästi hakkama saanud 
ja  pigem  jä tk a ta  samal  ra ja l: kui 
nishshiülikool neile, kel on raha ja kes 
nõuavad oma raha eest paremat kvaliteeti. 
Õppejõude on siiamaani vahetatud ja  saab ka 
edaspidi. Ei usu, et teistel ülikoolidel üldse 
oleks EBSile midagi pakkuda. Tartu Ülikool 
on ainuke teine ülikool Eestis üldse, mis 
kannatab kriitikat.
Olen EBSi fänn ja arvan, et ei ole vaja ennast

siduda avalik-õiguslike ülikoolidega, kellelt ei 
ole loota lisaväärtust. Kui on vaja ühineda, siis 
pigem juba mõne lääne ülikooliga, millest ka 
märgatavat tulu tõuseb.
Tudeng 15. M inu m eelest on EBSi 
administratsioon teinud kõik selleks, et 
tudengid sellist ühinemist Tallinna Ülikooliga 
tervitaksid. Fookus on kasumil, missioon on 
ainult sõnades ning õppejõudude ja õppetöö 
tase pigem nõrk kui tugev.
Tudeng 16. Olen ühinemise vastu ja leian, et 
ühinemine toob kaasa õppekvaliteedi, 
üliõpilasse suhtumise kvaliteedi, ülikooli 
maine ja tudengite arvu languse.
Pedas  j a  Huma ni t aa r i ns t i t uudi s  on 
õppejõudude kvaliteet äärmiselt madal. 
Leidub küll pärleid s**a sees, kuid enamus 
neist on võrreldes EBSi õppejõududega väga 
viletsal ja üliõpilasvaenulikul tasemel.
Kui EBSis on üliõpilasel mingi probleem, siis 
saab ta selle reeglina kenasti lahendatud, 
programmijuhid ja õppejõud on vägagi 
mõistvad ja tulevad vastu. Oman kogemusi 
asjaajamisest Pedas, nii isiklikke kui tuttavate 
kaudu, ja oo õudust, annaks jumal, et selline 
jama kunagi EBSi ei ulatuks!
Kui EBS ühineb Tallinna Ülikooliga, siis olen 
enam kui kindel, et paljud valivad hoopiski 
Concordia. Kui ma oleksin tahtnud õppida 
Pedas, Kunstiülikoolis või mingisuguses 
Nordis, oleksin sinna läinud ja  mitte 
otsustanud EBSi kasuks!
Tudeng 17. EBSi muutumine avalik- 
õiguslikuks ülikooliks peaks olema täiesti 
välistatud. See tähendaks EBSi originaalse 
äriplaani minema viskamist ja tegelema 
hakkamist millegi täiesti uuega. See tähendab, 
et EBSi ei tulda enam õppima EBSi pärast!
Tudeng 18. Kindlasti tuleks EBSile kasuks 
koostöö Tallinna Ülikooliga magistri ja doktori 
tasemel. See annaks EBSile võimaluse saada 
ülikooliks!

Ütikooiiaeg - õppida või eiu nautida?
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Jaak Roosaare
Küsige oma vanemate käest, milliseid aegu nad 
oma elust kõige parema sõnaga meenutavad. 
Võin kihla vedada, et järgneva veerand- või 
pooltunni jooksul saate kuulda huvitavaid fakte 
kõrgkooliõpingutest - kes oli üliõpilasmalevas 
kohanud oma esim est arm astust, kes 
Taaralinnas hipina elanud ja kes lihtsalt 
ühiselamus neli aastat pidu pannud.
Kõige selle juurde kuulus loomulikult ka 
teadmiste omandamine, kuid see oli kuidagi

e n e s e s t mõ i s t e t a v  ega  va j a  e r a l d i  
meenutamist... Küsite, mida ma sellega öelda 
tahan? Näiteks seda, et ülikooliaeg ei koosne 
ainult eksamitest ja  loengutest. Lisaks 
õppimisele, mis on kahtlemata väga oluline, 
tuleks kasutada ära viimaseid aastaid, kus veel 
otseselt millegi eest ei vastutata ja  enamasti 
igas mõttes "vaba" ollakse.
Kahju on mül nendest tudengitest, kes õige 
üliõpilase elu kunagi kogenud ei olegi - õtse 
keskkoolist on mindud tööle ja  nüüd 
üritatakse näpistada aega õpinguteks. 
Muidugi ei ole paljudel töökohustuste eest 
pääsu ja  nii tuleb leppida lihtsalt veidi lühema 
lapsepõlvega. Miski ei suuda aga vabandada 
nende tudengite käitumist, kes õpivad küll 
päevaõppes, aga loengutes käimise kõrval 
millegi muuga ikkagi ei tegele. Ärge unustage, 
et vabadust pakutakse teile vaid neljaks 
lühikeseks aastaks!
Mitmed EBSi tudengid on kurtnud, et neil 
puudub ühtne kursuse-ja koolivaim. Käiakse 
koos justkui mingil koolitusel - istutakse 90 
minutit ühes klassis ja  seejärel minnakse jälle 
laiali, et järgmisel päeval taas klassiruumis 
kohtuda. Kuidas saavad sellisel juhul tekkida

need paljukiidetud suhted EBSi tudengite 
vahel? Kas saab rääkida mingistki sõprusest, 
kui kursusekaaslased kohtuvad vaid 
ainetundides? Pikem alt sellel teem al 
m õ t i s k l e d e s  t u n d u b  o m a m o o d i  
paradoksaalsena asjaolu, et õhtu-ja kaugõppe 
t u de n g i t e  seas  pa i s t ab  g r u p i v a i m 
päevaõppega võrreldes isegi tugevam olevat. 
Mõelge kasvõi suvepäevadest osavõtu üle. 
Üliõpilasstaatus ei piirdu EBSi nelja seinaga. 
Tsiteerin siinkohal meeleldi üht oma sõpra: 
"Loengutes käies õpid eriala, väljaspool 
ülikooli aga õpid elu ennast!" EBSi tudengid 
traditsioonilise tudengieluga - ühiselamuelu, 
erinevate teaduskondadevaheline suhtlus jne - 
tavaliselt kokku ei puutu. Kui paljud lugejatest 
teavad, mis asi on krambambuli või mida 
tähendab alma mater? Samuti on mulle silma 
hakanud ka tahtlik kaugenemine teistest 
ülikoolidest - meie oleme meie ja nemad on 
nemad.
Oma identiteet on väga tore, kuid kasvõi 
silmaringi avardamiseks soovitan soojalt 
tutvust teha ka teiste ülikoolide ja nende 
tudengitega. Heaks võimaluseks on erinevate 
kõrgkoolide üliõpilastest koosnevatesse 
o r g a n i s a t s i o o n i d e s s e  k u u l u m i n e .

Korporatsioonid ühendavad tudengeid kõige 
erinevamatest valdkondadest ja lisaks võtavad 
nende tegevusest aktiivselt osa ka juba ülikooli 
lõpetanud vilistlased. Võin kinnitada, et 
erinevate erialadega inimeste mõttemallid on 
tihti kardinaalselt erinevad. Meile kui 
tulevastele juhtidele on kahtlemata oluline 
empaatiavõime ja mis saaks seda paremini 
arendada, kui lävimine endast hoopis 
teistsuguste väärtushinnangutega inimestega? 
Zayf, no? /eas? tahan EBSi üliõpilastele 
südamele panna asjaolu, et meie kool vajab 
tutvustamist ka väljaspool Tallinna. Arvestades 
TÜ lõpetanud inimeste ülisuurt osakaalu Eesti 
ühiskonnas, tuleb ka EBSi tudengitele ainult 
k a s u ks  oma  o l e ma s o l u  t õ e s t a mi n e  
ülikoolilinnas Tartus. Möödunud kevadel 
toimunud Emajõe Paadirallil oli isegi SSE Riia 
ülikool oma esindusega väljas. Tehkem nii, et 
sellel kevadel jätaks Emajõe kaldamutta oma 
jälje ka EBSi vapper paatkond!
Ahjaa, et pealkirjas püstitatud küsimus saaks ka 
korrektse vastuse: ülikooliaeg - õppida ja elu 
nautida!



UHTKtR

Kas copy-pasfe tehnika asendab haridust?
Semestri tõput järgnevad kontrotttööd ja 
eksamid üksteisete ning tekib soov täbi saada 
kuidagi tihtsamatt. Õppimise ning kodutööde 
kirjutamisega vaeva nägemata, kasutades ära 
kettegi teise tehtut.
Kaastudengeid kuutates, kes kuskitt copy- 
pasfe midagi võttis ning vaadates, kuidas osa 
rahvast nüri järjekindtusega eksamite) 
konspektidest maha kirjutab, tekib küsimus: 
kas mina otengi see ainus to!!, kes tõesti 
õppimisega vaeva nägi? 
ttus toosung "Ärge spikerdage, vaid õppige 
iseendate!" kõ!ab õõnsatt ja masendava!t, kui 
õppimise ainus eesmärk on saada hinne, 
diptom, paber. Ent vaevatt garanteerib copy- 
paste tehnika edu pikemas perspektiivis, kui 
vajaka jääb avarast sitmaringist ning otutise 
eristamise võimest.
Ühispanga !T arendusjuht ja ajakirja A&A 
toimetaja Pau) Leis rõhutas EBSis õpetades, et 
haridust ei saa anda ega saada, haridus tuteb

võ tta . T ööjõuturu) ning e tte v õ ttu se s  
konkureerimiseks tu)eb haridus ja vajatikud 
oskused endate kitdhaava) ise kokku korjata. 
Setekteerida vätja, mis on o)u)ine ja panna 
kokku oma muster, oma e)u ja oma karjäär.
Üks võimatus etu ja õppimist tihtsamaks teha 
siiski on. Kui toed konspekte ja )eiad, et 
õppejõud on öetnud midagi teravmeetset või 
natjakat, saada kirjapandu Tudengitehete! 
Teravmeetsusi ja mõttevääratusi otsides jääb 
muu materja) aga otsekui iseenesest meetde.

HAR!DUST E! SAA ANDA 
EGA SAADA, 

HAFMDUS TULEB VÕTTA. 
Pau! Leis

A!umni Conference
The topic of this years conference was "New trends in 
management - theory or practice?" With hundreds of 
theories and countless trends, discerning between 
those that matter and those that don't has become an 
ever more important task.
The conference was opened by EBS president Madis 
Habakuk, who in his speech pointed towards a 
restrictive immigration policy that is beginning to 
hinder the economic growth of the country.
Other speakers included Tiit Elenurm, who encouraged 
participants to give their opinions on EBS 
Management Training Center's "Learning Network"; 
Ruth Alas, who talked about managing changes; Priit 
Karjus, who claimed that art can't be created after 
models, and last but not least Anu Virovere, who talked 
about managing ideas and emotions in a company of 
the 21 "century.

EBS and that "Other" University

When EBS considered joining the University of 
Tallinn students opinion was also asked in the form of a 
simple e-mail questionnaire. In this issue some of the 
comments received with the questionnaires are 
reprinted in full.

The Best of the Best
During the final three weeks of November students of 
EBS had the opportunity to grade their lecturers. In this 
issue of "Tudengileht" you can find out who were 
selected the best lecturers, and some of the reasons 
behind those choices.

MBA Changes
To satisfy the needs of a constantly shifting job 
market, EBS is adjusting the MBA program, thereby 
giving potential participants a wider and more 
dynamic choice.
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Metro Squash on avatud: 
E-R 8-22 
L-P 10-21

— METRO Squash
Tere tu temast!

Metro Squashiklubi tegutseb aastast 1998 ning on Baltimaade üks 
suurimaid.
Klubis on 8 nõuetekohaste mõõtmetega mänguväljakut, avarad riietus ja 
pesuruumid koos saunaga.
Samuti on meil võimalik kasutada lõõgastumiseks LUX siauna, kus on 
puhkeruum ja suur mullivann.

Administratsioon

Kohapeal on võimalik laenutada squashimänguks 
vajalikku varustust - reketeid, palle, jalanõusid, 
prillikaitsmeid. Samas saate osta spordiriideid, käe ja 
p eap ae lu  ning värskendava id  ka ra s tu s jo o k e .
Squash on suurepärane mäng, mis on kiire ja samal 
ajal lõõgastav. Selle õppimine on lihtne ja peatselt 
tunnete end tõelise oskajana. Juba pooletunnine mäng 
annab piisava koormuse.

'ym a '***

Vaade tribüünitt

Vaade manguvätjakutete

Squash sobib igas vanuses meestele ja naistele. Kiiretempöline mäng 
juhatab sisse Teie tööpäeva ja võimaldab Teil mõnusalt aega veeta 
tu t ta v a te  seltsis. Pärast mängu tu n n e te  end reipana ja  
rõõmsatujulisena.
Klubi ees on tasuta ja mugav auto parkimisvõimalus ning lähedal 
on bussi- ja trammipeatus.
Asume samas majas koos Sampo Eesti Varakindlustusega. \  
Lisainfo telefonil 65 56 392.

Leiate meid ka internetist: www.metrosquash.ee

http://www.metrosquash.ee

